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PROTOKÓŁ  NR  IV/03 

III  SESJI  SEJMIKU  WOJEWÓDZTWA 

ŚLĄSKIEGO  II  KADENCJI 
 

(20.01.2003 r. – Sala Sejmu Śląskiego, gmach Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego) 

 

 

1. Otwarcie sesji godz. 11
20

 – Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący 

Sejmiku. 
 

wyznaczenie komisji: 

 

- licząca głosy: 

 

1. radny Dariusz Staszyński (Samoobrona RP), 

2. radny Antoni Sosnowski (LPR), 

 

 

- uchwał i wniosków: 

 

1. radny Tadeusz Fudała (SLD-UP), 

2. radny Alojzy Lysko (PO-PiS), 

 

- Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – stwierdził (na podstawie 

podpisów na liście obecności), że na sali jest wymagane quorum i obrady są 

prawomocne. 

 

 

W posiedzeniu wzięli udział wszyscy radni. 

 

 

2. Przyjęcie porządku obrad: 
 
1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie objęcia mandatu Radnego Sejmiku Województwa 

Śląskiego (druk II/31). 

4. Przyjęcie protokołu II sesji Sejmiku. 

5. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa w okresie pomiędzy sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego w Konwencie Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej w Raciborzu 

(druk II/32). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego w Wojewódzkiej Radzie Zatrudnienia (druk II/33). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia Ogólnego 

Związku Województw Rzeczypospolitej Polskiej (druk II/34). 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej nr I/10/12/99 z dnia 12 lipca 

1999 roku w sprawie statutu Częstochowskiego Biura Geodezji i Terenów Rolnych 

(druk II/35). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w składzie Rady Społecznej Wojewódzkiego 

Szpitala Specjalistycznego Nr 1 w Tychach (druk II/36). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w składzie Rady Społecznej Wojewódzkiego 

Szpitala Specjalistycznego Nr 1 w Tychach (druk II/37). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru banku prowadzącego bankową obsługę 

budżetu Województwa Śląskiego (druk II/38). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej nr I/51/4/2002 z dnia 17 

czerwca 2002 roku w sprawie połączenia Zespołu Wojewódzkich Przychodni 

Specjalistycznych w Katowicach z Obwodem Lecznictwa Kolejowego 

w Katowicach – samodzielnym publicznym zakładem opieki zdrowotnej (druk 

II/39). 
14. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr I/57/10/2002 z dnia 

7 października 2002 roku w sprawie przekazania do prowadzenia Miastu 

Częstochowa Medycznego Studium Zawodowego w Częstochowie (druk II/40). 

15. Interpelacje. 

16. Wnioski Radnych. 

17. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

- Marszałek Michał Czarski – prośba o zdjęcie z porządku punktu 14 

(uchylenie uchwały nr I/57/10/2002 z dnia 7 października 2002 roku 

w sprawie przekazania do prowadzenia Miastu Częstochowa Medycznego 

Studium Zawodowego w Częstochowie). Wniosek o wprowadzenie do 

porządku projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

dzierżawy nieruchomości rolnej położonej w Mikołowie-Mokrem. 

 

- radny Stanisław Zapała – wniosek o uzupełnienie porządku o punkt 

w sprawie sytuacji Śląskiej Regionalnej Kasy Chorych. Pismo w tej sprawie 

podpisało 22 radnych. 

 

- radny Michał Urban – wniosek, w imieniu klubu radnych SLD, o 

uzupełnienie porządku o uchwałę w sprawie wyznaczenia eksperta i 

przedstawicieli Sejmiku do Rady Nadzorczej Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Sprawa była 

sygnalizowana na Konwencie. 

 

- radny Grzegorz Szpyrka – Komisja Sportu wnosi o wprowadzenie do 

porządku uchwały w sprawie wystąpienia do Ministerstwa Edukacji 

Narodowej i Sportu o przyznanie organizacji Ogólnopolskiej Olimpiady 

Młodzieży w sportach zimowych w roku 2004 i Ogólnopolskiej Olimpiady 

Młodzieży w sportach halowych w roku 2005. Kolejny wniosek dotyczy tego, 

by dokonać zmian personalnych w Komisjach: Budżetu i Rolnictwa w 

związku rezygnacją radnego Mariana Maciejczyka. Koło Platformy 
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Obywatelskiej proponuje na jego miejsce nowego radnego, Pana Janusza 

Krakowiana. 

 

- Wicemarszałek Sergiusz Karpiński – Zarząd skierował jeszcze dwie 

propozycje umieszczenia nowych uchwał w porządku, opisanych na drukach 

II/41 i II/42 dotyczących: zmiany uchwały nr I/57/21/2002 z dnia 7 

października 2002 roku w sprawie przekształcenia Wojewódzkiego Pogotowia 

Ratunkowego w Katowicach oraz nabycia prawa wieczystego użytkowania 

nieruchomości położonej w Katowicach przy ulicy Lechickiej 24. 

 

- radny Grzegorz Makowski – pytanie, czy Sejmik jest przygotowany w dniu 

dzisiejszym do dyskusji o służbie zdrowia. Byłoby pożądane, aby wzięli 

w niej udział przedstawiciele Wydziału Zdrowia Urzędu Marszałkowskiego, 

Dyrektor Kasy Chorych a także przedstawiciel Ministerstwa Zdrowia. 

Zaproponował przeniesienie dyskusji na dzień 17 lutego. 

 

- radny Czesław Żelichowski – sytuacja Kasy Chorych i służby zdrowia 

w województwie jest poważna i nie trzeba specjalnie przygotowywać się do 

dyskusji. We wniosku mowa jest o wypowiedzi Dyrektora Kasy, 

przedstawiciele strajkujących oraz przedstawicieli Sejmiku w Radzie Kasy. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – trudno wymagać od 

kogoś przybycia, gdy zostanie zaproszony na kilka minut przed 

wprowadzeniem punktu do porządku obrad. 

 

- radny Czesław Żelichowski – jest sprawą drugorzędna, czy przybędzie 

Dyrektor Kasy, czy też jego przedstawiciel. Kontakt na telefon jest chyba 

możliwy. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – we wniosku mowa 

jest wyraźnie o Dyrektorze Kasy. Są też jakieś zasady wynikające z dobrego 

wychowania. 

 

- radny Rajmund Pollak – wniosku tego nie należy traktować politycznie. 

Sytuacja jest na tyle „gorąca”, że nie można czekać do następnej sesji. 

 

- radny Jerzy Kłudka – wniosek o przeniesienie tego punktu na koniec obrad. 

Daje to większe pole manewru Dyrektorowi Kasy Chorych i czas na bardziej 

merytoryczne przygotowanie dyskusji. 

 

- radny Grzegorz Makowski – należy się domyślać, że opozycja ma 

przygotowane jakieś stanowisko, stąd apel, by nie upolityczniać sprawy jest 

nie na miejscu. Żeby cokolwiek omówić merytorycznie należy mieć 

informacje – póki co ich nie ma. Są jedynie doniesienia w mediach a na tej 

podstawie trudno budować poglądy. 
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- radny Stanisław Zapała – wnioskodawcom chodzi o informacje z Wydziału 

Zdrowia oraz przedstawiciela strony związkowej. Jest zgoda na to, by 

przenieść punkt na później. Ponadto, wcale nie oznacza to, że sprawa nie 

powróci na kolejnej sesji. 

 

- radny Michał Urban – tego typu sprawa powinna być rozpatrzona wnikliwie. 

Zgłaszanie propozycji przed sesją bez konsultacji na Konwencie nie powinno 

mieć miejsca. Przypomniał, że wszystkie propozycje rozszerzenia porządku ze 

strony klubu SLD były zgłoszone wcześniej, zatem od innych klubów czy 

grup radnych należałoby oczekiwać tego samego. Nikt nie kwestionuje 

zasadności zajęcia się problemami służby zdrowia, ale tryb wprowadzenia 

tego do porządku obrad jest niedopuszczalny. Sytuacja Kasy Chorych znana 

była od dłuższego czasu i można było przygotować się odpowiednio do sesji. 

Wniosek o przeniesienie debaty na sesję w dniu 17 lutego. 

 

- radny Henryk Szczerba – zwrócił uwagę na brak konsekwencji w działaniu. 

Zaproponował, by dać czas na spotkanie nowego kierownictwa Ministerstwa 

zdrowia z władzami Śląskiej Regionalnej Kasy Chorych (ma odbyć się 22 

stycznia). Do tej pory nie będzie wiadomo o ewentualnych nowych 

propozycjach Ministra Zdrowia. Wniosek o przystąpienie do głosowania. 

 

- radny Jędrzej Jędrych – stwierdził, iż w trakcie posiedzenia Konwentu 

informował, że istotną kwestią będzie omówienie sytuacji śląskiej służby 

zdrowia. W tym samym czasie trwało posiedzenie klubu PO-PiS i ostateczne 

stanowisko nie było znane. W świetle ostatnich wydarzeń debata taka jest jak 

najbardziej pożądana. Wnioskodawcy nie będą się upierać aby wzywać 

kogokolwiek np. Kasy, aczkolwiek poproszenie kogoś na późniejszą godzinę 

wydaje się możliwe. Stwierdził, że nie było możliwe poinformowanie 

Przewodniczącego Sejmiku o planach radnych. Sytuacja nie jest normalna 

lecz kryzysowa i nie wolno odkładać debaty do 17 lutego. Jeśli nie będzie jej 

w dniu dzisiejszym zostanie zgłoszony wniosek o sesję nadzwyczajną. 

 

- radny Rajmund Pollak – stwierdził, iż nieprawdą jest, że sprawa została 

zgłoszona na chwilę przed sesją. Zacytował fragment swego pisma, 

skierowanego do Przewodniczącego Sejmiku w dniu 8 stycznia, w którym 

domagał się uczestnictwa w sesji przedstawicieli Sejmiku w Radzie Śląskiej 

Regionalnej Kasy Chorych oraz umieszczenia w programie sesji punktu 

dotyczącego sytuacji służby zdrowia. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – stwierdził, iż 

informacje, które przedstawia radny Pollak nie są związane z punktem 

„przyjęcie porządku obrad”. Stwierdził, iż pismo radnego Pollaka nie 

spełniało wymogów formalnych.  
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- radny Rajmund Pollak – stwierdził, że ustawa o samorządzie województwa 

jest aktem nadrzędnym w stosunku do Regulaminu Sejmiku a w żadnym 

miejscu nie zabrania radnemu składania wniosku dotyczącego wprowadzenia 

punktu do porządku obrad. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – tryb wprowadzania 

zmian do porządku ustala Regulamin. To, że ustawa tego nie precyzuje 

oznacza, że odsyła do tegoż Regulaminu. Poprosił, aby radny Pollak zapoznał 

się z jego zapisami. 

 

- radny Rajmund Pollak – stwierdził, że „Przewodniczący nie ma racji bo nie 

jest wyrocznią odnośnie ustawodawstwa”. Jest dziwną sprawą, że 

Przewodniczący otrzymał pismo od radnego odnośnie porządku i nie 

przedstawił tego na Konwencie. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – po raz kolejny 

zaapelował do radnego Pollaka o zapoznanie się z Regulaminem i 

nieprzeciąganie dyskusji. 

 

- radny Rajmund Pollak – wniosek o przegłosowanie zgłoszonej propozycji. 

 

- radny Jan Olbrycht – poparł stanowisko, iż nie można zaskakiwać radnych 

propozycją debaty. Zaproponował, aby w odpowiednim miejscu porządku 

zamieścić informację na temat sytuacji w Śląskiej Kasie Chorych, zaś 

stanowisko strony rządowej może przedstawić Wojewoda. 

 

- radny Eugeniusz Mikołajczak – stwierdził, że w ostatnim momencie 

podsuwa się projekty uchwał na posiedzenie. Zaproponował przyjęcie 

informacji w omawianej sprawie. 

 

- radny Czesław Żelichowski – prośba do Zarządu o przedstawienie informacji, 

jak wygląda sytuacja z kontraktami podpisywanymi przez jednostki podległe 

samorządowi województwa. 

 

- radny Grzegorz Szpyrka – radni PO popierają wniosek o przesunięcie punktu 

dotyczącego służby zdrowia na późniejszą godzinę. Wniosek o zamknięcie 

dyskusji. 

 

- radny Henryk Szczerba – propozycja zwołania sesji nadzwyczajnej 

dotyczącej tylko spraw służby zdrowia. Stwierdził, że w dyskusji powinny 

zabrać głos wszystkie związki zawodowe działające w służbie zdrowia. 

 

- radny Michał Urban – zwracając się do radnego Pollaka stwierdził, że pisma 

kierowane do Przewodniczącego Sejmiku nie są jednocześnie pismami do 
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przewodniczącego klubu SLD, zaś partnerami do dyskusji są wyłącznie inni 

przewodniczący klubów. 

 

- radny Jędrzej Jędrych – wyraził radość z faktu, że rozum bierze górę nad 

emocjami i wszyscy są zgodni, że istnieje nagła potrzeba zaproszenia na sesję 

przedstawiciela Śląskiej Regionalnej Kasy Chorych. 

 

- radny Rajmund Pollak – „jeśli jeden z radnych stwierdza, że inny nie jest 

partnerem do dyskusji, to radni w klubie SLD powinni zrobić naradę. Radny 

SLD jest ważniejszy od innych radnych ?” 

 

- radny Grzegorz Makowski – można przyjąć informację, a nie formułować 

stanowiska, które będą oderwane od rzeczywistości. Idealnym rozwiązaniem 

jest sesja nadzwyczajna. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – dyskusja w tym 

punkcie zmierza do powtarzania wniosków. Może się okazać, iż do porządku 

zostanie wprowadzony punkt, natomiast nikt z przedstawicieli Kasy nie będzie 

mógł przybyć. 

 

- radny Bernard Szweda – poprosił Przewodniczącego Sejmiku o prowadzenie 

sesji a nie zajmowanie stanowiska. Stwierdził, iż gdyby inne związki 

zawodowe oprócz przybyłych były zainteresowane tematem, znalazłyby się na 

sali. Wnioskodawcy żądają informacji – będzie to podstawa do zwołania 

nadzwyczajnej sesji, lub specjalnego punktu na następnej sesji zwyczajnej. 

 

- radny Grzegorz Szpyrka – zaapelował, by nie unikać przyjęcia informacji 

związanej z sytuacją służby zdrowia, żeby nie wyglądało, iż walczą tylko 

związki zawodowe. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – zaproponował 

przejście do głosowania – następnie zostanie ogłoszona przerwa, w trakcie 

której zostaną wykonane telefony do Kasy Chorych w celu zaproszenia 

odpowiednich osób na sesję. 

 

- radny Antoni Sosnowski – wniosek o przerwę, zaproszenie przedstawiciela 

Kasy a następnie przegłosowanie zmian do porządku. 

 

- radny Antoni Piechniczek – stwierdził, iż Sejmik nie jest przedłużeniem 

ramienia rządu, czy związków zawodowych, ale w sytuacjach szczególnych 

należy inne sprawy odłożyć na bok. Sprawa jest pilna i należy wysłuchać 

informacji o stanie Kasy Chorych. 

 

[przerwa w obradach] 
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- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – poinformował, że 

Dyrektor Kasy Chorych może być obecny na sesji około 16
30

. Ponadto, 

planowane jest w tym tygodniu spotkanie Ministrów Zdrowia i Finansów. Od 

wyników tej rozmowy będzie uzależniony zakres wypełnienia zobowiązań, 

które podpisał poprzedni Minister Zdrowia. 

 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości rolnej położonej 

w Mikołowie Mokrem (druk II/45): 

 

 

za   43 

przeciw 1 

wstrzym. 2 

 

 

- radny Czesław Żelichowski – propozycja umieszczenia punktu dotyczącego 

informacji na temat sytuacji Śląskiej Regionalnej Kasy Chorych na końcu 

porządku, zaś rozpatrzenie go w momencie przybycia przedstawiciela Kasy. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – pytanie o tytuł 

punktu. 

 

- radny Stanisław Zapała – „informacja o sytuacji w Śląskiej Regionalnej 

Kasie Chorych”. 

 

- radny Jan Olbrycht – propozycja poprawienia sformułowania na: 

„Informacja na temat sytuacji w Śląskiej Regionalnej Kasie Chorych” co 

oznacza, że wszystkie zainteresowane strony będą się mogły wypowiedzieć. 

Należałoby zaprosić przedstawicieli związków, Rządu (Wojewoda). 

 

- radny Stanisław Zapała – poparł propozycję przedmówcy. 

 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku informacji na temat sytuacji 

w Śląskiej Regionalnej Kasie Chorych (jako ostatni merytoryczny): 

 

za   44 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku uchwały w sprawie wyznaczenia 

przedstawicieli Województwa Śląskiego do Rady Nadzorczej Wojewódzkiego 
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Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach (druk 

II/43) (jako punkt 9): 

 

za   44 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku uchwały w sprawie wystąpienia 

do Ministerstwa Edukacji Narodowej i Sportu o przyznanie organizacji 

Ogólnopolskiej Olimpiady Młodzieży w sportach zimowych w roku 2004 i 

Ogólnopolskiej Olimpiady Młodzieży w sportach halowych w roku 2005 (druk 

II/44): 

 

za   45 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku uchwał w sprawie zmian w 

składach osobowych doraźnych komisji Sejmiku (druki II/46 – 49): 

 

za   45 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku uchwały w sprawie nabycia 

prawa wieczystego użytkowania nieruchomości położonej w Katowicach przy 

ulicy Lechickiej 24 wraz z prawem własności budynków znajdujących się na 

wymienionej nieruchomości (druk II/42): 

 

za   39 

przeciw 0 

wstrzym. 7 

 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr I/57/21/2002 z dnia 7 października 2002 roku w sprawie 

przekształcenia Wojewódzkiego Pogotowia Ratunkowego w Katowicach (druk 

II/41): 

 

za   46 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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przyjęty porządek obrad: 

 
1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie objęcia mandatu Radnego Sejmiku Województwa 

Śląskiego (druk II/31). 

4. Przyjęcie protokołu II sesji Sejmiku. 

5. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa w okresie pomiędzy sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego w Konwencie Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej w Raciborzu (druk 

II/32). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego w Wojewódzkiej Radzie Zatrudnienia (druk II/33). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia Ogólnego 

Związku Województw Rzeczypospolitej Polskiej (druk II/34). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Województwa Śląskiego 

do Rady Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Katowicach (druk II/43). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej nr I/10/12/99 z dnia 12 lipca 

1999 roku w sprawie statutu Częstochowskiego Biura Geodezji i Terenów Rolnych 

(druk II/35). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w składzie Rady Społecznej Wojewódzkiego 

Szpitala Specjalistycznego Nr 1 w Tychach (druk II/36). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w składzie Rady Społecznej Wojewódzkiego 

Szpitala Specjalistycznego Nr 1 w Tychach (druk II/37). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru banku prowadzącego bankową obsługę 

budżetu Województwa Śląskiego (druk II/38). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej nr I/51/4/2002 z dnia 17 

czerwca 2002 roku w sprawie połączenia Zespołu Wojewódzkich Przychodni 

Specjalistycznych w Katowicach z Obwodem Lecznictwa Kolejowego 

w Katowicach – samodzielnym publicznym zakładem opieki zdrowotnej (druk 

II/39). 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy 

nieruchomości rolnej położonej w Mikołowie Mokrem (druk II/45). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia do Ministerstwa Edukacji Narodowej 

i Sportu o przyznanie organizacji Ogólnopolskiej Olimpiady Młodzieży w sportach 

zimowych w roku 2004 i Ogólnopolskiej Olimpiady Młodzieży w sportach 

halowych w roku 2005 (druk II/44). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składach osobowych doraźnych komisji 

Sejmiku (druki II/46 – 49). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia prawa wieczystego użytkowania 

nieruchomości położonej w Katowicach przy ulicy Lechickiej 24 wraz z prawem 

własności budynków znajdujących się na wymienionej nieruchomości (druk 

II/42). 
19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr I/57/21/2002 z dnia 7 

października 2002 roku w sprawie przekształcenia Wojewódzkiego Pogotowia 

Ratunkowego w Katowicach (druk II/41). 
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20. Informacja na temat sytuacji w Śląskiej Regionalnej Kasie Chorych. 

21. Interpelacje. 

22. Wnioski Radnych. 

23. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie objęcia mandatu Radnego Sejmiku 

Województwa Śląskiego (druk II/31): 
 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – zapoznał radnych 

z przepisami dotyczącymi obejmowania mandatu radnego sejmiku. Zgodnie z 

art. 194 ust 1 ustawy z dnia 16 lipca 1998 roku - Ordynacja Wyborcza do rad 

gmin, rad powiatów i sejmików województw (Dz. U. Nr 95 poz. 602 z późn. 

zm.) wolny mandat jest obsadzany przez kandydata, który w wyborach uzyskał 

kolejno największą liczbę głosów, oraz nie utracił prawa wybieralności. Na 

podstawie protokołów z ostatnich wyborów do samorządu terytorialnego 

ustalono, że osobą której przysługuje pierwszeństwo w obsadzeniu mandatu 

jest Pan Janusz Krakowian. Osoba ta została pouczona o możliwości 

zrzeczenia się z pierwszeństwa przy obsadzeniu, jednak nie skorzystała z tego 

uprawnienia. W oparciu o oświadczenia osoby obejmującej mandat oraz 

informacji uzyskanych z właściwego urzędu gminy ustalono, że osoba ta 

spełnia ustawowe warunki do objęcia mandatu Radnego Sejmiku 

Województwa Śląskiego. 

 

- radny Piotr Zienc – zwrócił uwagę na sprzeczność w zapisie imion nowego 

radnego w uchwale i w uzasadnieniu. 

 

- Radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – istotna jest treść 

uchwały. 
 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   43 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

Pan Janusz Krakowian złożył wymagane ślubowanie. 

 

 

4. Przyjęcie protokołu II sesji Sejmiku: 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu: 
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za   45 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

5. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa w okresie 

pomiędzy sesjami: 
 

przedstawił Marszałek Michał Czarski. 

główne tezy: 

- ogłoszono konkurs na stanowisko zastępcy dyrektora Muzeum Śląskiego 

w Katowicach, 

- dofinansowano IX Koncert Kolęd i Pastorałek w Będzinie, 

- powołano komisję konkursową ds. dofinansowania projektów w dziedzinie 

kultury, 

- zawarto z miastem Zabrze umowę użyczenia pomieszczeń dla Kolegium 

Nauczycielskiego, 

- zaakceptowano wzór umowy w sprawie stosowania dopłat do biletów (z tytułu 

ulg) w krajowych autobusowych przewozach pasażerskich, 

- wprowadzono zmianę do statutu Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego, 

- wyrażono zgodę na zawarcie umowy na dostawę lekkich pojazdów szynowych 

z napędem spalinowym do przewozów pasażerskich, 

- dokonano zmiany składu regionalnego komitetu sterującego (sprawy 

rolnictwa) – jest możliwość uzyskania pożyczki z Banku Światowego dla 

kontynuację programu aktywizacji obszarów wiejskich, 

- przyjęto rozliczenie inwestycji pod nazwą „Ośrodek Kultury Filmowej 

w Jastrzębiu”, 

- przyjęto rozliczenie zadania „adaptacja budynku dla potrzeb Kolegium 

Nauczycielskiego w Bielsku Białej”, 

- wprowadzono plan rzeczowo-finansowy realizacji inwestycji pod nazwą 

„Szpital Wojewódzki w Bielsku Białej” w miejsce zatwierdzonego programu – 

nastąpiło przegrupowanie środków finansowych, 

- zawarto umowę ze spółdzielnią „Inwestprojekt Śląsk” w Katowicach 

w sprawie wykonania koncepcji projektu remontu Opery Śląskiej, 

- wprowadzono aktualizację programu rzeczowo-finansowego dla inwestycji 

pod nazwą „Wojewódzki Szpital Specjalistyczny w Rybniku” oraz 

przedsięwzięcia inwestycyjnego „kompleksowa przebudowa tramwajowej 

infrastruktury technicznej w aglomeracji technicznej”, 

- wyrażono zgodę na zawarcie umów dzierżawy i najmu, 

- zawarto umowę z Wojewódzkim Ośrodkiem Chorób Płuc Dzieci i Młodzieży 

w Istebnej na dofinansowanie zakupu sprzętu rehabilitacyjnego,  

- zawarto umowę ze Szpitalem Neuropsychiatrycznym w Lublińcu oraz 

Obwodem Lecznictwa Kolejowego na udzielenie dotacji na pokrycie kosztów 

restrukturyzacji zatrudnienia, 



 12 

- zawarto umowę z Wojewódzkim Szpitalem Specjalistycznym w Tychach na 

zakup sprzętu, 

- zawarto umowę z Wojewódzkim Ośrodkiem Medycyny Pracy w Katowicach 

na wykonanie zadań z zakresu medycyny pracy finansowanych ze środków 

samorządu województwa, 

- zaopiniowano negatywnie wnioski o udzielenie dotacji dla Wojewódzkiego 

Ośrodka Chorób Płuc Dzieci i Młodzieży w Istebnej i dla Szpitala Chorób Płuc 

w Orzeszu, 

- udzielono pełnomocnictwa Panu Markowi Piekarskiego do reprezentowania w 

konkursie na stanowisko ordynatora oddziału Szpitala dla Nerwowo i 

Psychicznie Chorych w Rybniku, 

- wyrażono zgodę na likwidację sprzętu medycznego, środków trwałych oraz na 

przyjęcie darowizny w kilku placówkach służby zdrowia, 

- udzielono dotacji w wysokości 335 tys. zł dla 25 organizacji pozarządowych 

na realizację programu „Zima 2002”, 

- w związku z nieprawidłowościami w wydatkowaniu środków na określone 

zadania Zarząd cofnął dotację dla ZHP i udzielił jej Regionalnej Fundacji 

Pomocy Niewidomym w Chorzowie, 

- dokonano zmian w planie wydatków (przeniesienie pomiędzy paragrafami), 

- na podstawie decyzji Ministra Finansów zwiększono budżet o kwotę 150 tys. 

zł z przeznaczeniem na zadania remontowe w placówkach oświatowych, 

- ustalono harmonogram dochodów i wydatków budżetu na I kwartał 2003 roku, 

- przeznaczono czasowo wolne środki finansowe na lokaty terminowe 

(Reiffeisen Bank), 

- zawarto umowę z Wojewódzkim Ośrodkiem Dokumentacji Geodezyjnej 

i Kartograficznej na dostarczenie materiałów z Państwowego Zasobu 

Geodezyjnego i Kartograficznego. 

 

 

[prowadzenie obrad przejmuje radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący 

Sejmiku] 

 

 

- radny Rajmund Pollak – prośba o uzupełnienie sprawozdania o następujące 

tematy: 

- pomoc rolnikom gospodarującym w górach, 

- powody odrzucenia wniosku Szpitala Chorób Płuc w Istebnej dotyczącego 

dofinansowania inwestycji, 

- lokatę pieniężną w Reiffeisen Bank (czy próbowano ulokować środki 

w polskim banku ?), 

- efekty wizyty Wicemarszałka Greli w Brukseli. 

 

- Marszałek Michał Czarski – sprawozdanie obejmowało wykaz spraw, 

którymi Zarząd się zajmował. Nie ma możliwości ingerencji w sprawy 

autonomicznych samorządów lokalnych – zatem nie ma też zbyt wielkich 
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możliwości udzielania pomocy rolnikom. Reiffeisen Bank: była to lokata 

siedmiodniowa o najkorzystniejszym oprocentowaniu (6,35 %). Ofertę 

skierowano do 5 banków (BOŚ, BGŻ, GBG, BIG Bank, Nordea-Polska). PKO 

BP nie był pytany. Ośrodek w Istebnej nie jest dyskryminowany, jednak 

pomoc może być udzielona w ramach możliwości prawnych. Wysokość 

udzielanej pomocy nie zależy od ilości składanych wniosków. 

 

- Wicemarszałek Jan Grela – podróż do Brukseli miała charakter 

informacyjny. Zaproszono samorządy całego województwa. Przy okazji 

sprawdzona została działalność Biura Informacyjnego. Nie było mowy 

o załatwianiu pieniędzy, bo jeszcze nie pora. Zapewnił, że gdy otworzą się 

możliwości będzie zabiegał o środki dla rolnictwa. 

 

- radny Piotr Zienc – uzasadnienie odmowy dla udzielenia środków na budowę 

dźwigu w szpitalu w Orzeszu oparto o twierdzenie, że nie przewidziano ich 

w budżecie (dotowanie nowych zadań w służbie zdrowia). Tymczasem są tam 

wydatki na sprzęt specjalistyczny. Zapytał, czy jest możliwość, by to zadanie 

ująć w przyszłych budżetach. 

 

- Marszałek Michał Czarski – opinia w tej sprawie była w tej sprawie 

negatywna z powodów wyżej zacytowanych. Natomiast inwestycja ta została 

umieszczona w priorytetach, biorąc pod uwagę partycypację w kosztach przez 

inne podmioty. Zarząd ma świadomość, że szpital nie jest w stanie sam jej 

zrealizować. 

 

- radny Rajmund Pollak – wyraził nadzieję, ze Zarząd zajmie się sprawami 

rolników gospodarującymi w górach. Jeśli chodzi o współpracę z gminami 

górskimi, warto organizować spotkania w celu informowania o możliwościach 

uzyskania pomocy.” W przypadku lokowania środków jest dużym błędem, że 

nie wzięto pod uwagę oferty PKO BP, który jest – jak sama nazwa wskazuje - 

polskim bankiem. „Ja jako Polak uważam, że polskie pieniądze powinny być 

lokowane w polskich bankach, a nie niemieckich”. W projekcie budżetu jest 

bardzo dużo wydatków pod hasłem „integracja z Unią Europejską” a wizyta 

przedstawiciela Zarządu kończy się kurtuazją, to jaki jest sens utrzymywania 

Biura w Brukseli. Może należy je zlikwidować a pieniądze przeznaczyć na 

służbę zdrowia. 

 

- radny Alfred Brudny – radny Pollak nie powinien ubliżać wójtom – oni 

potrafią bardzo dobrze pisać wnioski, choć niewątpliwie jest potrzeba 

konsultacji. Ustawa o obszarach górskich dokładnie precyzuje kto dzieli 

pieniądze. 

 

- Marszałek Michał Czarski – w odpowiedzi uzupełniającej stwierdził, że 

szkolenia i kursy w ramach programów aktywizacji obszarów wiejskich 

wychodzą naprzeciw tym, którzy chcieliby skorzystać z pomocy. 
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Rozpoczynają się za kilkanaście dni, są bezpłatne. Jednak oprócz apelowania o 

udział niewiele można zrobić. Przewidywana jest pomoc w zakresie 

opiniowania wniosków o dofinansowanie zewnętrzne. 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku 

Województwa Śląskiego w Konwencie Państwowej Wyższej Szkoły 

Zawodowej w Raciborzu (druk II/32): 
 

- radny Andrzej Dobrzański zgłosił (w imieniu klubu SLD) kandydaturę 

radnej Jadwigi Hyrczyk-Franczyk.  

 

- radna Jadwiga Hyrczyk-Franczyk wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 

- radny Rajmund Pollak – prośba do kandydatki o przedstawienie kwalifikacji 

i planów działalności w instytucji. 

 

- radna Jadwiga Hyrczyk-Franczyk – co do uczestnictwa w Konwencie brak 

jest prawnych wymagać co do określonych kwalifikacji. Jest to ciało 

opiniujące w sprawach nie dotyczących dydaktyki i kształcenia (opiniowanie 

kandydatów do stanowisk np. kanclerza, opiniowanie spraw dotyczących 

gospodarki mieniem, przystępowania i tworzenia fundacji, nawiązywania 

współpracy z podmiotami gospodarczymi itp.). Stwierdziła, że nie posiada 

wykształcenia pedagogicznego, ma natomiast 25 – letnie doświadczenie 

w pracy samorządowej i ukończyła pomaturalne studium ekonomii i 

zarządzania we Wrocławiu. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   43 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Sejmiku 

Województwa Śląskiego w Wojewódzkiej Radzie Zatrudnienia 

(druk II/33): 
 

- radny Dariusz Staszyński – w imieniu radnych Samoobrony zgłosił 

kandydaturę radnego Tadeusza Mazanka. 

 

Radny Tadeusz Mazanek wyraził zgodę na kandydowanie. 
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- radny Longin Dobrakowski – zgłosił (w imieniu radnych LPR) kandydaturę 

radnego Rajmunda Pollaka. Przedstawił stopnie wykształcenia i szczeble 

kariery zawodowej kandydata.  

 

Radny Rajmund Pollak wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

 

Głosowanie nad zamknięciem listy kandydatów: 

 

za   44 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

Głosowanie nad kandydaturą radnego Tadeusza Mazanka: 

 

za   25 

 

 

Głosowanie nad kandydaturą radnego Rajmunda Pollaka: 

 

za   10 

 

 

głosów wstrzymujących – 8. 

 

 

- radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku – stwierdził, iż metodą 

głosowania alternatywnego przedstawicielem Sejmiku w Wojewódzkiej 

Radzie Zatrudnienia został wybrany radny Tadeusz Mazanek. 

 

- radny Rajmund Pollak – zapytał dlaczego nie była głosowana poprawka do 

uchwały skoro została przekazana do komisji uchwał i wniosków. Wniosek 

o reasumpcję głosowania. Poprawka do uchwały określała obowiązki 

przedstawiciela Sejmiku dotyczące kontaktów ze związkami zawodowymi 

oraz konsultacji z Państwową Inspekcją Pracy. Ponadto, przedstawiciel 

Sejmiku miałby obowiązek nadzoru na prawidłowością zatrudniania 

obcokrajowców. 

 

- radny Jan Olbrycht – apel do radnego Pollaka o odstąpienie od poprawki. 

Ustawa dokładnie określa obowiązki członka Rady, zatem przegłosowanie 

proponowanych zmian byłoby niezgodne z prawem. Inną rzeczą jest 

zobowiązanie nieformalne przedstawiciela do poruszania pewnych tematów. 
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- radny Rajmund Pollak – poprawka została wniesiona na długo przed 

zgłoszeniem jego kandydatury. Stwierdził, że czuje się źle potraktowany przez 

przedstawicieli SLD. Występowanie ze sprawą po głosowaniu nie jest 

związane z przegranym głosowaniem. Wycofał poprawkę ale poprosił, by 

tematem zajęła się Komisja Rewizyjna a skład komisji uchwał i wniosków 

powinien być zmieniony bo jest tendencyjny. 

 

- radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku – komisja uchwał i 

wniosków nie wnosi poprawek od siebie, jest zespołem redakcyjnym 

w brzmieniu art. 33 Regulaminu Sejmiku. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – poprawka powinna 

być najpierw wszystkim przedstawiona z mównicy a następnie może trafić do 

komisji uchwał i wniosków. 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia 

Ogólnego Związku Województw Rzeczypospolitej Polskiej (druk 

II/34): 
 

- radny Tadeusz Mazanek – zaproponował kandydaturę Wicemarszałka Jana 

Greli. 

 

Wicemarszałek Jan Grela wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

- radny Jędrzej Jędrych zgłosił kandydaturę radnego Czesława 

Żelichowskiego. 

 

Radny Czesław Żelichowski wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

- radny Rajmund Pollak – zaproponował kandydaturę Antoniego Piechniczka. 

Stwierdził, że nie można dublować funkcji. Pan Grela powinien dobrze 

wykonywać swoją pracę w Zarządzie. Z dotychczasowej działalności 

Samoobrony wynika, że co innego mówi a co innego robi. Zapytał kogo 

będzie reprezentował Wicemarszałek Grela: SLD, Samoobronę, czy siebie ? 

Samorząd powinna reprezentować osoba z autorytetem a podział stanowisk nie 

powinien się odbywać wewnątrz koalicji. Zaapelował do Wicemarszałka Greli 

o wycofanie swej kandydatury. 

 

Radny Antoni Piechniczek nie wyraził zgody na kandydowanie. 

 

- Wicemarszałek Jan Grela poprosił radnego Pollaka o zakończenie kabaretu, 

zaś wszystkie wątpliwości co do swojej osoby wyjaśni podczas lunchu, na 

który gotów jest go zaprosić. 
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- radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku – przypomniał, że 

według Statutu Związku Województw oprócz wybieranych kandydatów 

wchodzą „z klucza” Marszałek oraz Przewodniczący Sejmiku.  

 

 

Głosowanie nad zamknięciem listy kandydatów: 

 

za   43 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

- radny Rajmund Pollak – propozycja głosowania osobno nad każdą 

kandydaturą. 

 

 

Głosowanie nad kandydaturą Wicemarszałka Jana Greli: 

 

za   35 

przeciw 1 

wstrzym. 9 

 

 

Głosowanie nad kandydaturą radnego Czesława Żelichowskiego: 

 

za   40 

przeciw 0 

wstrzym. 7 

 

 

- radny Jan Olbrycht – stwierdził, że Prezydium nie może podejmować decyzji 

w sprawie głosowania. Nie należy tworzyć precedensu i przyjąć, że obydwa 

głosowania są de facto przyjęciem uchwały, bo może się okazać, że w 

głosowaniu nad uchwałą wyjdzie co innego niż w głosowaniu na 

kandydaturami. 

 

- radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku – jest też inna 

wykładnia, że w tej sytuacji można mówić o przyjęciu dwóch uchwał. Jeśli 

jednak nie będzie sprzeciwów zostanie przyjęte stanowisko radnego 

Olbrychta. 

 

Głosów przeciwnych nie było. 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli 

Województwa Śląskiego do Rady Nadzorczej Wojewódzkiego 
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Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Katowicach (druk II/43): 
 

- radny Jan Olbrycht – WFOŚiGW operuje znacznymi środkami finansowymi, 

co powoduje, że potrzebna jest tam wykwalifikowana kadra. Zgłosił 

kandydaturę radnej Ludgardy Buzek, jako specjalisty. 

 

- radny Michał Urban – zgłosił kandydaturę radnej Małgorzaty Ochęduszko-

Ludwik (jako przedstawiciela Sejmiku). 

 

- Wicemarszałek Jan Grela – zgłosił kandydaturę radnego Tadeusza Mazanka 

(jako przedstawiciela Sejmiku). 

 

Kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Głosowanie nad zamknięciem listy kandydatów: 

 

za   39 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

- radny Rajmund Pollak [poza nagraniem] – prośba o dokładniejsze 

przedstawienie kwalifikacji kandydatów (?) 

 

- radny Andrzej Dobrzański – wniosek przeciwny. Przypomniał, że tylko 

jedna osoba typowana jest jako ekspert, poza tym zgłaszający kandydatów 

przedstawiali krótko ich kwalifikacje. Poparł wypowiedź wicemarszałka Greli 

dotyczącą robienia kabaretu z sesji. 

 

- radny Rajmund Pollak – zarzucił radnym SLD robienie kabaretu z 

kandydatur. Do takiego gremium powinny być wybierane osoby, które mają 

coś wspólnego z ochroną środowiska. 

 

- radny Rajmund Pollak – wniosek o głosowanie każdej kandydatury osobno. 

 

- radny Michał Urban – w sytuacji, kiedy liczba kandydatów odpowiada 

liczbie miejsc można przegłosować uchwałę w całości. 

 

- radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku – kwestię te 

rozstrzygnie Sejmik w głosowaniu. 

 

Głosowanie nad wnioskiem radnego Pollaka: 

 

za   1 
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przeciw 34 

wstrzym. 7 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   39 

przeciw 1 

wstrzym. 5 

 

 

- radny Rajmund Pollak – propozycja zmiany porządku obrad polegająca na 

przyjęciu rezolucji w sprawie przejęcia połowy gmachu Urzędu 

Wojewódzkiego dla potrzeb samorządu województwa. Niedopuszczalne jest, 

aby Wojewoda m.in. decydował o zamykaniu drzwi od strony ulicy Ligonia. 

Stwierdził, że zwracał się w tej sprawie do radcy prawnego z prośbą o 

konsultację, lecz odmówiono mu z powodu braku polecenia od 

Przewodniczącego. 

 

- radny Jędrzej Jędrych – prośba o wyłączenie telefonów komórkowych. 

 

- radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku – ogłosił przerwę do 

godz. 15
00

. 

 

 

[przerwa w obradach] 

 

 

[prowadzenie obrad przejmuje Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku]  

 

- Radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – stwierdził, iż 

wniosek zgłoszony przed przerwą przez radnego Pollaka nie spełnia 

wymogów regulaminowych. Będzie musiał zostać uzupełniony, lub 

przedstawiony w punkcie „interpelacje” czy „wnioski radnych”. 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej nr I/10/12/99 

z dnia 12 lipca 1999 roku w sprawie statutu Częstochowskiego 

Biura Geodezji i Terenów Rolnych (druk II/35): 
 

Przedstawił Wicemarszałek Jan Grela. Zacytował uzasadnienie do uchwały. 

Dyrektor Biura uzyskał licencję uprawniającą do zarządzania 

nieruchomościami, co pozwala na rozszerzenie działalności Biura 

i pozyskiwanie dodatkowych środków – konieczna jest korekta statutu. 

Powierzenie zarządu nieruchomościami nastąpi po przyjęciu przez Sejmik 
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zmiany uchwały budżetowej, w części dotyczącej dotacji przedmiotowej. Na 

przykładzie analiz z innych województw można stwierdzić, iż jest to właściwe 

posunięcie. Komisja Rolnictwa i Terenów Wiejskich wydała w tej sprawie 

pozytywną opinię. Przyjęcie uchwały nie oznacza jeszcze woli przekazania 

zarządu nieruchomościami. 

 

 

[prowadzenie obrad przejmuje radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący 

Sejmiku] 

 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   29 

przeciw 0 

wstrzym. 6 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w składzie Rady Społecznej 

Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego Nr 1 w Tychach (druk 

II/36): 
 

Przedstawił Wicemarszałek Sergiusz Karpiński. Zmiana następuje na wniosek 

Wojewody. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   34 

przeciw 0 

wstrzym. 3 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w składzie Rady Społecznej 

Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego Nr 1 w Tychach (druk 

II/37): 
 

Przedstawił radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku. 

 

Uwag nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   34 

przeciw 0 

wstrzym. 3 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru banku prowadzącego 

bankową obsługę budżetu Województwa Śląskiego (druk II/38): 
 

Przedstawił Marszałek Michał Czarski. 31 stycznia wygasa umowa z GBG na 

obsługę budżetu Województwa. Specyfikacje pobrało 12 banków, do przetargu 

przystąpiły 4: BOŚ S.A., GBG S.A., ING – Bank Śląski S.A., PKO BP S.A. 30 

grudnia nastąpiło otwarcie ofert. W celu wybrania najkorzystniejszej oferty 

przyjęto 2 kryteria. Jedno dotyczyło ceny trzyletniej obsługi rachunków, drugie 

– opłacalności rachunków. Najkorzystniejsze oferty złożyły 3 banki. Oferta 

PKO BP uzyskała 370,3 punktu, ING – Bank Śląski 21,7 punktu, BOŚ 348 

punktów, GBG 372 punkty. Wybrano ofertę GBG. Akcjonariuszem w 71 % jest 

tam Bank Przemysłowo-Handlowy PBK, w 15,6 % Węglokoks S.A., w 10,3 % 

Kopex, pozostali drobni akcjonariusze 3,1 %. 

 

- radny Eugeniusz Mikołajczak – stwierdził, że bank PKO BP (polski) 

przegrał sprawę z powodu warunków udzielania kredytu krótkoterminowego, 

który ewentualnie może być zaciągnięty. Na inne operacje Bank PKO dawał 

korzystniejsze warunki. Przyjęto taką punktację, że na kredytach 

krótkoterminowych można było ich uzyskać najwięcej i tym wygrał GBG. 

 

- radny Michał Wójcik – przytoczył dane z rankingu banków zamieszczonego 

w tygodniku „Wprost”. GBG nie pojawia się w rankingu, ale pojawia się 

udziałowiec BPH uznany za jeden z najgorszych na rynku i (nie ma tu 

znaczenia wielkość kapitału zagranicznego). Bank PKO BP został uznany za 

najlepszy. Zapytał, dlaczego zaważyły dwa kryteria, czy brano pod uwagę 

bilans za poprzedni rok, jaki jest układ właścicielski, co nie jest bez znaczenia 

ze względu obrót środkami publicznymi, jakie doświadczenie w obsłudze 

funduszy przedakcesyjnych miały obydwa banki. Część akcji GBG ma zostać 

przejęte przez bank hiszpański. 

 

- radny Grzegorz Makowski – stwierdził, że radni nie wiedzą nic na temat 

umów poprzednio zawartych z GBG. Z faktu, że PKO BP jest uznany za 

najlepszy bank nie wynika, że będzie najlepiej obsługiwał budżet. Komisja 

Budżetu zajmowała się ta sprawą i przyjęła informację. O ile wiadomo nikt nie 

wniósł protestu. Komisja przetargowa wybrała kryteria i wybrała bank. Art. 

134 ustawy o finansach publicznych mówi wprost, że obsługę wykonuje bank 

wybrany w trybie określonym w ustawie o zamówieniach publicznych. 
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Ponadto, zasady obsługi określa umowa zawarta pomiędzy Zarządem a 

wyłonionym podmiotem. Chodzi o to, iż gdyby nie było środków na koncie 

Urzędu bank daje automatycznie krótkoterminowy kredyt i tu ważna jest 

wysokość procentu. 

 

- radny Rajmund Pollak – zaproponował, by Zarząd jeszcze raz 

przeanalizował sprawę. Zapytał, czy nie skorzystano z oferty PKO BP dlatego, 

że jest to polski bank. Jeśli ważącą okazała się kwestia kredytów 

krótkoterminowych, to należy określić czy jest taka potrzeba. Prawo daje 

możliwość zaciągania kredytów w innych bankach. 

 

- radna Jolanta Kopiec – dyskusja zmierza w niewłaściwym kierunku. Został 

ogłoszony przetarg, komisja zakończyła pracę wyborem odpowiedniej oferty. 

GBG jest bankiem regionalnym. Wysoki wskaźnik przyrostu aktywów 

z własnych środków oznacza, że bank uzyskuje je kosztem lokat swoich 

klientów. Można, albo zobowiązać Zarząd do unieważnienia przetargu, jeśli 

jest w ogóle możliwe, albo przyjąć rozstrzygnięcie komisji przetargowej. 

 

- radny Grzegorz Makowski – bank wyłoniono w wyniku pewnej procedury i 

nie można proponować unieważnienia przetargu, chyba , że została naruszona 

ustawa o zamówieniach publicznych, co nie miało miejsca. Widocznie PKO 

BP przedstawił takie warunki, które nie zostały ocenione jako najlepsze. 

Sejmik jedynie w sposób formalny akceptuje działania komisji przetargowej. 

 

- radny Rajmund Pollak – Sejmik jest ponad Zarządem i nie należy sugerować 

radnym, że jak zagłosują przeciw to naruszą prawo. 

 

- radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku – pytanie, czy Sejmik 

naruszyłby prawo, gdyby głosował przeciw. 

 

- radny Antoni Sosnowski – stwierdził, że jest za bankiem polskim, ale komisja 

przetargowa została powołana przed ukonstytuowaniem się Sejmiku. Należy 

się zastanowić nad podpisaniem umowy na czas określony i wyłonić nową 

komisję i rozpisać nowy przetarg. Zapytał, czy takie rozwiązanie takie jest 

realne. 

 

- Pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, Skarbnik Województwa – procedura wyboru 

banku została dokonana z godnie z ustawą o zamówieniach publicznych. 

W związku z upływem terminu (z dniem 31 stycznia br.) odpowiednio 

wcześniej została wszczęta procedura ponownego wyboru banku. W 

przyjętych kryteriach chodzi o to, by cena obsługi była jak najniższa a 

ekonomiczne warunki przechowywania środków na rachunkach jak najlepsze. 

W sytuacji, gdy w ciągu roku budżetowego zabraknie pieniędzy na rachunku, 

opłaca się zaciągnąć kredyt (musi być spłacony do końca danego roku). 

Upoważnienie do zaciągnięcia – do kwoty 5 mln – posiada Zarząd. Koszt 
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kredytu wyniesie 1 % „viboru”(?), czyli 1 % z około 7 % (zależne od 

notowań). Oferta GBG jest zdecydowanie najkorzystniejsza, ryzyko ponosi 

bank. Przetarg można unieważnić w kilku określonych przypadkach. 

Wszystkie wymogi zostały spełnione. Do piątku, kiedy upłynął termin, nie 

było ważnego, niedotkniętego wadą prawną protestu. To oznacza, że nie 

podstaw do unieważnienia przetargu. Tryb ustawy przewiduje, że na 

podstawie wyboru komisji organ stanowiący podpisuje umowę. Jeśli uchwała 

nie zostanie podjęta, to trudno powiedzieć jakie będą prawne konsekwencje 

tego faktu. 

 

- radny Stanisław Zapała – w projekcie uchwały chodzi o to, by radni mogli 

się zastanowić, który bank należy wybrać. 

 

- radny Grzegorz Makowski [poza nagraniem] – bank został wybrany w 

procedurze przetargowej. Teraz sprawa najistotniejszą jest umowa, zaś 

Komisja Budżetu, Skarbu i Finansów powinna się nad nią pochylić i przyjrzeć 

dokładnie, czy interes Województwa jest tam odpowiednio zabezpieczony. 

 

- radny Antoni Sosnowski – każda jednostka prowadząca przetarg daje 

klauzulę, że może go unieważnić lub dokonać wyboru takiego, jaki uważa za 

stosowny. Pytanie czy komisja dokonała wyboru, czy oceny. Jeśli dokonała 

wyboru, to radni nie muszą nic głosować. 

 

- radny Rajmund Pollak stwierdził, że wypowiedź Pani Skarbnik utwierdziła 

go w jego przekonaniu dlaczego zaważyło kryterium dotyczące kredytu, skoro 

dotąd nie było potrzeby, by go zaciągać. Nazywa się to błąd metody. Komisja 

powinna przeanalizować sprawę biorąc po uwagę „kryterium życiowe”, czyli 

to, co miało miejsce dotąd. Trudno zakładać, że będziemy brać kredyty. 

 

- radny Czesław Żelichowski – jeśli chodzi o ingerencję w procedurę 

przetargową, niektórzy koledzy posuwają się za daleko. Brak poparcia dla tej 

uchwały wydaje się złą decyzją. 

 

- radny Janusz Gałkowski – stwierdził, iż podziela niektóre zgłoszone uwagi. 

Zwrócił uwagę, że niektóre uchwały Sejmik podejmuje tylko formalnie. Chcąc 

kwestionować działalność komisji przetargowej, należy wskazać błąd, który 

został popełniony. 

 

- radny Grzegorz Makowski – [poza nagraniem] stwierdził, że systematycznie 

łamany jest Regulamin ... 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   34 

przeciw 1 
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wstrzym. 7 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej nr 

I/51/4/2002 z dnia 17 czerwca 2002 roku w sprawie połączenia 

Zespołu Wojewódzkich Przychodni Specjalistycznych w 

Katowicach z Obwodem Lecznictwa Kolejowego w Katowicach – 

samodzielnym publicznym zakładem opieki zdrowotnej (druk 

II/39): 
 

Przedstawił Wicemarszałek Sergiusz Karpiński. W uchwale podjętej 

w poprzedniej kadencji dokonano wyłączenia Poradni Chirurgii Plastycznej i 

Rekonstrukcji. Realizacja uchwały, z wyjątkiem wspomnianej Poradni, okazała 

się niemożliwa ze względów prawnych. Pojawiły się szanse na samodzielne 

działanie obu jednostek. 

 

- radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku – Komisja Polityki 

Społecznej i Ochrony Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   30 

przeciw 0 

wstrzym. 5 

 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

dzierżawy nieruchomości rolnej położonej w Mikołowie Mokrem 

(druk II/45): 
 

Przedstawił Wicemarszałek Jan Grela. Województwo Śląskie nabyło 30 sierpnia 

2002 nabyło nieruchomości rolne w Mikołowie-Mokrem o pow. 78,9 ha 

przeznaczone na utworzenie ogrodu botanicznego, wraz z prawami i 

obowiązkami zaciągniętymi przez Agencję Własności Rolnej Skarbu Państwa. 

Konsekwencja tego faktu jest konieczność zawarcia umów z dzierżawcami, na 

co wymagana jest zgoda sejmiku ponieważ dotyczy okresu ponad 3 lat. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   35 

przeciw 2 
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wstrzym. 1 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia do Ministerstwa Edukacji 

Narodowej i Sportu o przyznanie organizacji Ogólnopolskiej 

Olimpiady Młodzieży w sportach zimowych w roku 2004 i 

Ogólnopolskiej Olimpiady Młodzieży w sportach halowych w roku 

2005 (druk II/44): 
 

Przedstawił radny Grzegorz Szpyrka, Przewodniczący Komisji Sportu, 

Turystyki i Rekreacji. Ministerstwo weryfikuje obecnie plan finansowy dopłat 

do imprez sportowych. Uchwała jest potrzebna ponieważ jest duża rywalizacja o 

pozyskanie organizacji wymienionych olimpiad. 

 

- radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku – Komisja Budżetu 

Skarbu i Finasów pozytywnie zaopiniowała projekt. Jest też pozytywna opinia 

Zarządu. 

 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   39 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składach osobowych 

doraźnych komisji Sejmiku (druki II/46 – 49): 
 

- radny Rajmund Pollak – [poza nagraniem] 

 

- Radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – pismo skierowane 

do Przewodniczącego nie spełnia wymogów formalnych. Stwierdził, że w 

sprawach majątkowych kompetencje leżą po stronie Zarządu i sugerował 

radnemu Pollakowi zwrócenie się do tegoż Zarządu w trybie wniosku, lub 

przedłożenie zgodnie z wymogami projektu uchwały. 

 

- radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku – prośba do radnego 

Pollaka o skorzystanie z obecności radcy prawnego. 

 

- radny Rajmund Pollak – stwierdził, iż przed przerwą zwrócił się do 

Przewodniczącego, ponieważ radca odmówił pomocy twierdząc, że potrzebuje 

polecenia tegoż Przewodniczącego. Stwierdził, że jest w stanie spełnić 
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wszystkie zastrzeżenia formalne, po wskazaniu przez radcę prawnego co 

należy zrobić.  

 

- radny Jan Olbrycht – apel o nieośmieszanie radnego Pollaka. Zadeklarował 

pomoc radnemu w tej kwestii. 

 

- Radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – pod dokumentem 

podpisało się kilku radnych, także ci z doświadczeniem wyniesionym z 

poprzedniej kadencji. Stwierdził, że przekazano mu kopię pisma skierowanego 

do Wojewody. Zaapelował, by realizować przyjęty porządek obrad i nie 

zgłaszać spontanicznie spraw, które nie są w nim ujęte. 

 

Uchwały przedstawił radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku. 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie odwołania radnego Mariana Maciejczyka 

z funkcji członka doraźnej Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów (druk II/46): 

 

za   38 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania radnego Janusza Krakowiana 

w skład doraźnej Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów (druk II/47): 

 

za   39 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Grzegorz Makowski – pytanie czy radny Maciejczyk rezygnuje z 

pracy w komisjach. 

 

- radny Grzegorz Szpyrka – poinformował, iż radny Maciejczyk będzie 

jeszcze pracował w dwóch komisjach. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie odwołania radnego Mariana Maciejczyka 

z funkcji członka doraźnej Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich (druk II/48): 

 

za   40 

przeciw 0 

wstrzym. 1 
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Głosowanie nad uchwałą w sprawie powołania radnego Janusza Krakowiana 

w skład doraźnej Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich (druk II/49): 

 

za   40 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia prawa wieczystego 

użytkowania nieruchomości położonej w Katowicach przy ulicy 

Lechickiej 24 wraz z prawem własności budynków znajdujących 

się na wymienionej nieruchomości (druk II/42): 
 

Przedstawił radny Wiesław Maras, Członek Zarządu. Jest propozycja, aby 

wydatkowana kwota nie przekroczyła 2 mln zł. Prezes Urzędu Zamówień 

Publicznych wyraził zgodę na dokonanie zakupu z wolnej ręki. 

 

- radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku – Komisja Budżetu 

Skarbu i Finasów pozytywnie zaopiniowała projekt. 

 

- radny Rajmund Pollak – stwierdził, że sformułowania „wieczyste 

użytkowanie” nie jest fortunne. Należy wystąpić o własność. 

 

- radny Wiesław Maras, Członek Zarządu – właścicielem jest Wojewódzkie 

Przedsiębiorstwo Robót Drogowych, posiada grunt w wieczystym 

użytkowaniu. „Procedura będzie dalej taka, że będziemy się starać o uzyskanie 

prawa własności do gruntu.” 

 

- radny Antoni Sosnowski – 31 grudnia minął termin, kiedy „wieczyści 

użytkownicy” mogli starać się o prawo własności. Dlaczego tego nie 

dokonano ? 

 

- radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku – ta możliwość nadal 

istnieje przy dobrej woli Skarbu Państwa. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   35 

przeciw 1 

wstrzym. 4 

 

 



 28 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr I/57/21/2002 z dnia 

7 października 2002 roku w sprawie przekształcenia 

Wojewódzkiego Pogotowia Ratunkowego w Katowicach (druk 

II/41): 
 

Przedstawił Wicemarszałek Sergiusz Karpiński. Chodzi o uzupełnienie 

brzmienia tamtej uchwały, tak by usunąć przeszkody natury prawnej 

i sfinalizować sprawę. 

 

- radny Rajmund Pollak – [poza nagraniem] 

 

- Wicemarszałek Sergiusz Karpiński – uchwała nie dotyczy ciągłości 

utrzymania świadczeń medycznych, chodzi o przekazanie majątku działu 

techniczno-eksploatacyjnego. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   43 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Antoni Piechniczek – prośba (do Zarządu ?) o bardziej dokładne 

przedstawianie w uchwałach czego np. dotyczą zakupy sprzętu, od kogo 

nabywane są składniki majątkowe itp. 

 

 

20. Informacja na temat sytuacji w Śląskiej Regionalnej Kasie 

Chorych: 
 

- Pan Józef Kurek, Dyrektor Śląskiej Regionalnej Kasy Chorych: 

- kończy się proces podpisywania aneksów do kontraktów na rok 2003, 

- podpisano 93 % przedstawionych aneksów, 

- nie ma problemów ze świadczeniami usług, aczkolwiek pieniędzy w systemie 

jest mniej, 

- siedziba Kasy była okupowana przez Związkowców z NSZZ „Solidarność” 

przez 10 dni; głównymi tematami rozmów, prowadzonych przez okupujących 

z Ministerstwem Zdrowia i UNUZ, były: wykorzystanie funduszu 

rezerwowego ŚRKC (od grudnia jest wykorzystywany). Ponadto: wyrównanie 

międzykasowe (ŚRKC złożyła odwołanie) – za pieniądze te wykupiono już 

świadczenia i oddanie pieniędzy innym kasom naruszyłoby płynność 

finansową. Mówiono również o pożyczce udzielonej ze względu złą 

ściągalność składek (ŚRKC uzyskała ok. 1 mld zł) – nie ma możliwości jej 
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spłacenia – Zarząd ŚRKC skierował pismo o umorzenie lub przesunięcie 

terminu płatności. Minister Zdrowia zobowiązał się do wystąpienia do Rady 

Ministrów o umorzenie pożyczki. Kolejna sprawą było finansowanie 

wysokospecjalistycznych procedur, zwłaszcza z zakresu kardiologii 

inwazyjnej, uprzednio finansowanych przez Ministerstwo, obecnie złożonych 

na barki Kasy. W porozumieniu z Ministrem znalazł się zapis, że z budżetu 

centralnego finansowane będą procedury z zakresu kardiologii dziecięcej. 

Minister potwierdził finansowanie centra powiadamiania ratunkowego oraz 

programu zdrowotnego dla województwa śląskiego (dziecięcego). Poruszono 

problem identyfikacji składki (sporna sprawą jest ilość ubezpieczonych). 

Podjęto zobowiązanie o wystąpienie do Prezesa ZUS w tej sprawie.  

- w trakcie okupowania Kasa działała w miarę sprawnie i nie doszło do żadnych 

ekscesów. 

 

- radny Stanisław Zapała zaproponował, by głos zabrał przedstawiciel strony 

związkowej. 

 

- Pani Danuta Jemioło, Wiceprzewodnicząca Sekcji Krajowej Służby 

Zdrowia NSZZ „Solidarność” – wyraziła podziękowanie za zaproszenie. 

Problem polega na tym, że kontrakty obniżone są średnio o 30 %. 

Konsekwencje tego stanu będą katastrofalne. Następuje degradacja służby 

zdrowia: wydłużą się terminy oczekiwań, obniży się jakość usług, nastąpią 

zwolnienia. Służba zdrowia na Śląsku działa na granicy przeżycia. 

Związkowcy nie walczyli o wzrost wynagrodzeń, ale o utrzymanie poziomu 

usług. Akcja protestacyjna nie była nagła, długo nie było odzewu ze strony 

Ministra na zgłaszane problemy. Poprosił radnych o wsparcie walki o służbę 

zdrowia. Zapytała co Rada i Zarząd Kasy zrobiły, by uniknąć takich cięć 

środków. Obniżenie o 30 % dotknęło tylko Śląską Kasę. Osobną sprawą są 

ubiegłoroczne wystąpienia Ministra przeciwko śląskiej służbie zdrowia. Nie 

jest istotne kto rządzi Kasą Chorych – ma to robić dobrze. 

 

- radny Rajmund Pollak – zgłosił wniosek, aby od razu odwołać 

przedstawicieli Sejmiku w Radzie Kasy Chorych. Stwierdził, że 8 stycznia 

przekazał pismo do Przewodniczącego Sejmiku, by ten wezwał przedstawicieli 

sejmiku w Radzie. Nie ma dzisiaj nikogo. 

 

- radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku – propozycja (do 

radnego Pollaka) formalnego załatwienia sprawy. 

 

- radny Czesław Żelichowski – wniosek dotyczący poszerzenia porządku 

dzisiejszej sesji był także autorstwa PiS, PO i WS i Samoobrony. W dniu 16 

grudnia Sejmik przyjął oświadczenie w sprawie sytuacji śląskiej służby 

zdrowia. Nie można mówić więc, że radni nic nie robią. Poinformował o 

inicjatywie zwołania sesji nadzwyczajnej. Prośba co marszałka o 

przedstawienie wyliczeń dotyczących podległych jednostek służby zdrowia. 
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- radny Janusz Gałkowski – prośba do Dyrektora Kasy o informację dotyczącą 

niepublicznych zakładów. Obniżenie kontraktów jest tam jeszcze bardziej 

drastyczne – jakie są tego przesłanki i co robić, by nie doprowadzić do ich 

bankructwa. 

 

- radny Jan Olbrycht – prośba o zwrócenie się do Wojewody o jego 

stanowisko w tej sprawie. Odrębną kwestią są napięcia społeczne. Zapytał, czy 

odejście Ministra Łapińskiego spowodowało zmianę stanowiska Rządu. 

 

- radny Grzegorz Makowski – stwierdził, że nie ma i nie będzie taniej służby 

zdrowia. Znakomita większość ludzi tam pracujących to fachowcy, którzy 

muszą mieć warunki pracy. Do walki o śląską służbę zdrowia trzeba także 

wprząc posłów i senatorów. Jako to się stało, że środki finansowe Kasy 

stopniały od lipca ubiegłego roku. Przeciętny obywatel województwa, który 

nie ma za dużo pieniędzy lub znajomości jest skazany na trudności w dostępie 

do świadczeń. Z drugiej strony jest to worek bez dna a żyjemy w biednym 

kraju, zatem konieczne są zmiany systemowe. Poparł ideę zwołania sesji 

nadzwyczajnej. 

 

- radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku – prośba o skupienie się 

na problemach Kasy Chorych. 

 

- radny Jan Borzymowski zapytał o plany negocjacji z Ministrem Zdrowia 

i stanowisko w sprawie usług wysokospecjalistycznych. Ponadto, zapytał o 

wysokość kontraktów, zwłaszcza w kontekście szpitali psychiatrycznych. 

 

- radny Rajmund Pollak – Przewodniczący Sejmiku przekazał do Kasy 

Chorych prośbę o dostarczenie pewnych danych. Dlaczego do dziś ich nie ma. 

Wnioski ze Szpitali Bielskich (Szpital Nr 1, Pediatryczny) traktuje się 

„piątoplanowo”, nadto nie przekazuje się pieniędzy za wykonane usługi. 

Zapytał o zaległości finansowe Urzędu Wojewódzkiego wobec Szpitala 

Onkologicznego w Bielsku. Przypomniał, że apelował o zakończenie tego 

sporu ugodą. 

 

- radny Tadeusz Mazanek – poruszył problem braku pomocy w nagłych 

przypadkach (o czym donoszą media). Jak należy traktować przypadki 

nieużywania zakupionego sprzętu ratującego życie (szpital im. NMP w 

Częstochowie) i czy nie należałoby przywrócić funkcji lekarza 

wojewódzkiego. Nie zgodził się z twierdzeniem, że żyjemy w biednym 

państwie. 

 

- radny Antoni Sosnowski – pomysł na służbę zdrowia jest prosty. Pieniądze ze 

składek w województwie powinny zostać na miejscu. Pieniądze z tzw. 
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„wyrównania” winny wrócić na Śląsk. Poprosił, by materiały związane ze 

strajkiem okupacyjnym (postulaty, uzgodnienia) dotarły do radnych. 

 

- radny Janusz Krakowian - zapytał dlaczego przy podwyższonej składce 

podpisuje się mniejsze kontrakty. 

 

- Pan Józef Kurek, Dyrektor Śląskiej Regionalnej Kasy Chorych: 

- Zarząd Śląskiej Kasy robił wszystko, by pieniądze pozostały na Śląsku 

- udało się odzyskać 20 mln zł z poprzedniej transzy (137 mln) i przekazać na 

świadczenia, 

- idea solidaryzmu została zapisana w prawie – problemem jest wysokość 

wyrównania, sprawa wyrównania za 2001 jest w sądzie, 

- w roku 2000 było ponad 3,277 mld wpływów, wydatków3,152 mld; w roku 

2001 odpowiednio 4,122 i 3,894 mld; w 2002: 3,7 i 4,267 mld – i to jest 

odpowiedź dlaczego będzie gorzej w roku bieżącym. W 2002 wydano 

wszystkie rezerwy. 

- kontrakty zawarte są na poziomie 8 % składki na ubezpieczenie, 

- kontakty ze szpitalami zawarto za poziomie 93-100%, 

- są też jednostki o obniżonych kontraktach, 

- szpitale utrzymują wiele stanowisk, których nie ma w innych placówkach 

- zakłady niepubliczne traktowane są na równi z publicznymi, rzecz polega na 

tym, że procedury ratujące życie mają pierwszeństwo, 

- 570 mln zł wydano więcej niż było wpływów – fundusz rezerwowy został 

zużyty (na całe województwo) 

- Zarząd Kasy wyda wszystkie pieniądze, które spłyną 

- potencjał śląskiej służby zdrowia przekracza wykonywane zabiegi, 

- dowożenie pacjentów do kwalifikowanych ośrodków jest tańsze niż tworzenie 

nowych w innym miejscu, 

- na Śląsku jest 119 szpitali i prawie 30 tys. łóżek zaś jednostek spełniających 

kryteria szpitala jest 140, 

- niepubliczne zakłady są już istotnym partnerem w świadczeniu usług i są 

traktowane bardzo poważnie, 

- świadczenia w polskiej służbie zdrowia, w ocenie WHO, odpowiadają 

świadczeniom w Europie zachodniej, 

- Kasa może wydać tylko tyle pieniędzy, ile wpłynie, i tu jest pole do popisu dla 

polityków, 

- odpowiedź na sprawy o które pytał radny Pollak w swoim piśmie zostanie 

udzielona w ustawowym terminie, 

 

- Pani Teresa Randak, I Wicewojewoda Śląski – w zakresie stanowiska 

Wojewody: podjął się on mediacji. Uprawnienia Wojewody: pełni on 

marginalną rolę w systemie służby zdrowia – prowadzi rejestr i określa tzw. 

minimalny plan w zakresie opieki medycznej. Niestety, na razie nie wiadomo 

jak nowy Minister zapatruje się na porozumie zawarte ze stroną społeczną. 

Oficjalna wiadomość brzmi: „porozumienie będzie kontynuowane”. Co do 
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pytania radnego Pollaka: Szpital Onkologiczny podlega Powiatowi 

Bielskiemu. W 1997 roku zawarto umowę, na podstawie której Wojewoda 

płacił za świadczenie usług. W 2001 roku dyrekcja szpitala złożyła przeciw 

Wojewodzie pozew o zapłatę kwoty ponad 2 mln zł. Budżet Wojewody to są 

pieniądze znaczone, tzn. może je wydać na to, na co zaplanował i uzyskał. 

Wojewoda wystąpił z wnioskiem o oddalenie powództwa. Ugody nie ma i nie 

może jej podpisać, ponieważ nie ma do niej tytułu. Wojewoda zapłacił to, co 

zawarte było w umowie – resztę rozstrzygnie sąd. 

 

- radny Czesław Żelichowski – złożył pismo na ręce Przewodniczącego 

Sejmiku pismo w sprawie zwołania sesji nadzwyczajnej. 

 

- radny Rajmund Pollak – jedną z możliwości procesowych jest zawarcie 

ugody. Wypowiedź sugerowała podjęcie próby zawarcia kompromisu. 

 

- Pani Teresa Randak, I Wicewojewoda Śląski – szpital nie żąda pieniędzy za 

wykonanie świadczeń, ale za adaptację pomieszczeń i uruchomienia aparatury 

medycznej. Samodzielnie zakłady opieki zdrowotnej w zasadzie finansują się 

same, lub przez organy założycielskie, a jak powiedziano Wojewoda nim nie 

jest. Aby dochodzić czegokolwiek trzeba mieć do tego tytuł. 

 

 

21. Interpelacje: 
 

- radny Grzegorz Makowski – wyraził wolę przedstawienia radnym swej 

interpelacji. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – zgodnie z § 63 

Regulaminu interpelację składa się Przewodniczącemu na piśmie i nie ma 

potrzeba jej odczytywania. 

 

- radny Grzegorz Makowski – stwierdził, że Regulamin tego nie zabrania. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku stwierdził, iż te, które 

wpłynęły zostaną przekazane. 

 

 

22. Wnioski radnych: 
 

- radny Grzegorz Makowski - zgłosił interpelację w sprawie nieprawidłowości 

w funkcjonowaniu Szpitala im. NMP w Częstochowie. 

 

- radny Rajmund Pollak – wniosek, by Przewodniczący zapoznał się z KPA. 

Ponieważ wysłał pismo dnia 19 listopada a odpowiedź otrzymał z datą 14 

stycznia. Przytoczył treść pisma, które otrzymał Zarząd w sprawie likwidacji 
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placówek NBP w Bielsku i Częstochowie. Ponadto, przedstawił treść 

odpowiedzi Wojewody na pismo dotyczące utrudnień związanych z wejściem 

do gmachu. Zapoznał radnych z trudnościami jakie mu czyniono, gdy chciał 

spotkać się z Wojewodą (na komisji rewizyjnej) i reperkusjami tego faktu 

w prasie. Wyraził wątpliwość co do zatrudniania firmy ochroniarskiej (mogą 

w niej pracować byli funkcjonariusze UB) oraz nieumundurowanych 

policjantów. 

 

- radny Alojzy Lysko – przedstawił dwa wnioski adresowane do Zarządu: 

1) propozycja reaktywowania śląskiej gry liczbowej „Karolinka” – wpływy 

należałoby przeznaczyć po połowie na kulturę i profilaktykę zdrowotną 

wśród dzieci, młodzieży i młodych rodzin w województwie. 

2) należy prezentować działalność samorządu województwa na antenie 

telewizji regionalnej (?). 

 

- radny Piotr Zienc – propozycja zaproszenia na sesję nadzwyczajną 

przedstawiciela Ministerstwa Zdrowia. Zapytał, czy Przewodniczący 

zobowiąże się do tego. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – zaproszenie 

zostanie wystosowane, ale ze względu na ograniczenia czasowe związane z 

trybem zwoływania sesji nadzwyczajnej nie można zagwarantować, że ktoś 

będzie obecny. 

 

- radny Józef Berger – stwierdził, iż na ręce Pana Marszałka, radnego Lysko, 

oraz jego skierowane zostało pismo przewodniczącego Rady Gminy Chełm 

Śląski w sprawie drogi wojewódzkiej 934. Pism takich było kilka w ostatnich 

latach. Poza obietnicami remontu gmina nic nie uzyskała. Jest to sprawa 

paląca wobec znacznego ruchu. Zaapelował, aby droga została uwzględniona 

w planie remontów na rok bieżący. 

 

- radny Czesław Żelichowski – stwierdził, iż podczas sesji w dniu 16 grudnia 

składał wniosek o ograniczenie czasu wystąpień. Przypomniał zapis paragrafu 

55 Regulaminu Sejmiku : „Przewodniczący Sejmiku czuwa nad sprawnym ich 

przebiegiem, zwłaszcza nad zwięzłością wystąpień radnych oraz innych osób 

zaproszonych na sesję”. 

 

- radny Tadeusz Fudała – wniosek do Zarządu o przyspieszenie prac 

związanych z przejęciem od Województwa Małopolskiego pogotowia 

ratunkowego w Sosnowcu. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – stwierdził, że nie 

ograniczał czasu wypowiedzi radnych, aby nie zostać posądzonym o 

szykanowanie kogokolwiek. Ponadto stwierdził, że wniosek dotyczący 

zwołania sesji nadzwyczajnej posiada braki formalne – nie dołączono projektu 



 34 

uchwały. Stanowisko Sejmiku może być przyjęte w formie uchwały. 

Zaproponował uzupełnienie wniosku, tak by zawiadomienie o sesji spełniało 

wszystkie wymogi regulaminowe. 

 

- radny Czesław Żelichowski – zarzucił Przewodniczącemu, że przeszkadza 

w zwołaniu sesji. Wnioskodawcy muszą się spotkać i wypracować stanowisko. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – odparł, iż z jego 

wypowiedzi nie wynikał zamiar utrudniania czegokolwiek. Sugerował jedynie 

jak poprawić wniosek. Zawiadomienie wyjdzie w dniu, w którym zostanie 

dostarczona uchwała. 

 

- radny Jędrzej Jędrych – nikt chyba nie podejrzewa wnioskodawców, że nie 

zapoznali się z Regulaminem. Zaproponował przerwę, po której uchwała 

zostanie dostarczona. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – porządek sesji 

został właściwie wyczerpany. 

 

- radny Jędrzej Jędrych – to drobne uchybienie nie powinno być przyczyną 

zamieszania. 

 

- radny Rajmund Pollak – prośba do Zarządu o przygotowanie na sesję 

zwyczajną w lutym „krótkiej notatki, co Zarząd może zrobić, żeby pomóc 

w trudnej sytuacji gospodarowania na terenach górskich”. 

 

- radna Jolanta Kopiec – odczytała i złożyła na ręce Przewodniczącego zapis, 

który mógłby stanowić wstęp do stanowiska w sprawie sytuacji śląskiej służby 

zdrowia. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – zaproponował, by 

przekazać dokument wnioskodawcom. 

 

- radny Alfred Brudny – przypomniał zebranym, iż Komisja Statutowo-

Regulaminowa oczekuje propozycji poprawek do Regulaminu Sejmiku. 

Następne posiedzenie będzie w dniu 14 lutego. 

 

 

23. Zamknięcie sesji Sejmiku – godz. 18
55

. 


